
Referat af dialogmøde i Distrikt Syd under høringen om fremtidens folkehuse 
  
Dato: fredag den 15. marts 2024   
Lokation: Folkehuset Kolt-Hasselager  
Antal deltagere: ca. 32 deltagere  
  
  
Dialog om kategori 1  
  
Folkehuset Tranbjerg  

• Muligheden for samlokation mellem folkehuset og biblioteket blev drøftet. Deltagerne til 
dialogmødet bakkede op om en samlokation, men de gjorde samtidig opmærksom på, at emnet 
drøftes aktivt på Tranbjergs lokale facebookside, hvor flere også giver udtryk for, at biblioteket 
har gode lokaler i butikscentret, og ser det giver mening at beholde biblioteket på dets 
nuværende lokation.    

Folkehuset Kolt-Hasselager  
• Der bliver gjort opmærksom på, at caféerne tidligere haft åbent i weekender og på helligdage, 
men nu har de kun en kort åbningstid. Det er en opfordring, at caféerne får længere åbningstid 
f.eks. om aftenen og på helligdage. Det kan være med til at gøre folkehusene til et samlingssted 
for flere f.eks. børnefamilier.  
• Der sættes spørgsmålstegn ved, om caféerne skal give et overskud, eller om det ikke er en 
del af velfærden, at brugerne kan få et billigt og godt måltid mad.   
• Beboerne i ældreboligerne kan med fordel benytte caféerne.  
• Det er vigtigt med en hjælpende hånd fra frivilligkonsulenter i folkehusene, ligesom det også 
er vigtigt med gode lokalemuligheder, ellers er der svære kår for oprettelse af aktiviteter.   
• Der ønskes viden om, hvordan brugere og frivillige får medindflydelse i ansøgningen til 
Nordea-fonden.  

Folkehuset Holme  
• Der bliver gjort opmærksom på, at kirkerne nær folkehusene generelt skal inddrages i 
arbejdet.    
• Folkehuset holder tit åbent om aftenen, hvilket fungerer rigtig godt.   

Folkehuset Mårslet  
• Der bliver stillet et forslag til, om man kunne lave en fælles kalender for tilbud i lokalområdet. 
Det kan være med til at sikre, at aktiviteter ikke kolliderer og konkurrerer med hinanden. Det er 
vigtigt at inddrage fællesrådene i denne idé.    

Dialog om kategori 2 og kategori 3  
  
Folkehuset Viby  

• Caféen er omdrejningspunktet og skaber liv i folkehuset.   
• Der er plads til mere aktivitet i folkehuset. Der mangler flere aktiviteter, men det er svært at 
etablere, når mange lokaler går til medarbejdere. Det er de frivillige, der er med til at bære 
aktiviteterne, så det er vigtigt, at de har de nødvendige rammer.  
• Der gøres opmærksom på, at stedet er afhængigt af gode lokaler for oprettelse af aktiviteter.   
• Folkehuset er blevet til en administrationsbygning, hvilket har medført, at mange aktiviteter er 
flyttet til andre steder. Der er kun salen og caféen tilbage.   
• Flere aktiviteter er flyttet til Holme, men det er svært at komme dertil, da der ikke går nogen 
offentlig transportforbindelse mellem Viby og Holme.  
• Folkehusets nerve er caféen. Der er ønske om, at den kommer til at fungere igen, samt at 
administrationen flytter ud, så der kommer flere lokaler til aktiviteter.  
• Folkehuset har et stort lokale, som det er vigtigt, at brugerne stadig har mulighed for at 
booke.   
• Det bliver en lang proces inden, der er afklaring på mulighedsstudierne og beslutningen. Det 
er vigtigt, at fremtiden for folkehuset kendes, det har stor indflydelse på planlægningen af 
aktiviteterne på stedet. En langsom proces får konsekvenser i opbakningen fra de frivillige.  
• Der bliver gjort opmærksom på, at de gerne vil have værktøjer til at kunne finde frivillige.  
• Der ønskes mulighed for genoptræning på stedet.   



• Det er ærgerligt, at det nye sundhedshus ikke er tænkt sammen med Folkehuset Viby, da 
folkehuset er mere centralt placeret. Sundhedshuset er langt uden for byen, det er derfor ikke 
hensigtsmæssigt at flytte aktiviteterne fra folkehuset til sundhedshuset.  
• Der er pedeller, der er sparet væk, som kunne hjælpe brugerne. Det opleves, at folkehuset 
skal fortsætte som hidtil, men med en væsentlig lavere understøttelse.    
• Det er et centralt sted, da det er let at komme til, og det er vigtigt at beholde for alle brugerne. 
Transportmuligheder er vigtige.   
• Brugerne benytter kun lokalerne i folkehuset og gør selv rent, så det behøver ikke koste 
personaleressourcer, hvis de får lov at blive.  

Folkehuset Skåde  
• Der gøres opmærksom på vigtigheden af træningsmuligheder på stedet, hvor der er 
potentiale for at udvikle huset i den retning, hvor der kan komme et større fokus på 
sundhedsvinklen og sundhedsprofilen for folkehuset.   
• Folkehuset har et velfungerende motionscenter med ca. 100 selvtrænere, der benytter de fine 
træningsfaciliter. Det er en profil for folkehuset, som ønskes videreudviklet.   
• Der gives udtryk for, at folkehuset er præget af dagcenter, sundhedsklinik og hjemmepleje, så 
der ikke er plads til meget andet.  
• Der er et godt kirkeligt fællesskab med de to lokale kirker, hvor det er vigtigt at tænke videre i 
et samarbejde. Kirkerne skal inddrages i mulighedsstudierne.  

Øvrige kommentarer  
  
Inddragelse og lokalområdet  

• Det er vigtigt at inddrage fællesrådene, kirkerne og sognegårde i mulighedsstudierne.   
Øget aktivitet i folkehusene og fokus på frivillige  

• Der skal være gode lokalemuligheder før, at der kan komme flere aktiviteter i folkehusene.   
• Der skal være opmærksomhed på lokaleudlån, og hvordan lokalsamfundet får adgang til 
lokalerne.   
• Vi skal være bedre til at gøre opmærksom på, hvad folkehusene kan bruges til, samt hvem 
der kan benytte faciliteterne.   

  
Pårørendekonsulenter  

• Det kunne være en mulighed, at pårørendekonsulenter kommer ud i folkehusene i stedet for, 
at pårørende skal komme ind på medarbejdernes kontorer.   

 


